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vot es pronunciaren per les 6.000, no desitgen que jossin  8.000? F ou aprovat el proposât per 

la ponencia.

T o ts sabem que gran part del malestar del metge rural prove de Vabundancia de metges, 

i  que si voient millorar Vestât de Vestam ent, el que convé és collocar niés metges dels que avui 

estan collocai s ; del contrari, les necessitai s jaran una oferta de serveis més abundants encara 

en dism inució del prestigi i guanys, ja  que està saturai de m etges, a tal extrem , que a la pro

vincia de Tarragona hi ha 11  partits m edies de m il a m il dos-cents habitants on hi viuen dos 

m etges, i la qual cosa tam bé passa a altres com arques, perqué a Catalunya, per 2 milions 

d’habitants h i ha 3 m il m etges, i aquesta abundancia cada dia creix. D e l Sindicat, durant Vany 

1930. han mort 23 metges i  r ih i han entrât, amb dret al Prem i Puig i Sais, el que voi dir que 

han acabat la carrera durant Vany 1930, 57; tota l, 34 altes més que baixes. Suposem  que no 

tots els metges que moren són del Sindicat, però tampoc tots els que han acabat la carrera hi 

han ingressat; a ixi és que, tenim  Vobligado de procurar que trobin collocació  34 com panys més.

Q uè passarla si el m inim  de 6 m il pessetes Velevéssim a 8.000? Vidi suposar que totes les 

pobladons que tenen un sol metge s’hi conformarien, però aquelles que tenint-ne dos amb les 

6.000 paguen un terme mìg de 60 pessetes per fam ilia Vany i que si ho augmentent a 8.000 

rihauran de pagar 80 per fam ilia, s’ hi conformaran? D e  dos no riacomiadaran un? A ixò pro- 

duirìa a Catalunya uns 40 m etges més sense plaça, els quals, surnats als 43 i  ais que actual- 

m ent no en tenen, ens portaricn un conflicte.

Anem  a organizzar VAssegurança d ’A tur forçôs, 0 sigili la indem nitzadó de la pèrdua 0 

dism inució de guanys produits pel com plim ent de les normes del Sindicat. E stem  en conditions, 

actualm ent, de garantir les indem nitzacions de les pèrdues que als companys produis el voler 

impiantar aquest augment? S i no podem  garantir la indem nitzadó, tenim autorìtat per exigir 

el com plim ent de Vacord? N o  fora produir el fracàs de tota Vorganització que anem a im pian

tar? lie n t  de fer-ho? E ls que ho votaren es deixaren portar per un sentim entalism e que jo  

com prenc, però que qui vol governar i dirigir un estam ent no pot deixar-se guiar per sentim en

talism es, i el Sindicat ha de governar i  resoldre els problèmes professionals dels metges, sem 

pre avançant, m ïllorant sempre, però évitant el fracàs de la seva actuado, que fora fatal per 

Vestament m èdie, i  aqüestes raons varen in duit a la majoria de delegats, que malgrat èsser tan 

entusiastes de Vaugment del guany dels metges turáis, com els que ho proposaven, votessin en 

contra Vaugment i quedés aprovada la proposta de la ponèneia.

Una altra proposta m olt discutida i  no admesa per la ponèneia, era Vaugment del nùmero 

màxim de fam ilies que constitueixi un partit m èdie. L a  ponèneia proposava 300 fam illes i  Ves- 

mena 400. E ls que això proposaven, argumentaven que aixi s ’augment ava el guany del metge 

sense necessitai d ’ augmentar el m ínim  de conducta fins a 2 pessetes per mes i fam ilia, com ve 

consignât en la ponèneia, que les fam ilies ho poden pagar, no hi ha niés que tenir present el 

que voluntàriament paguen en els casos anteriorment esmentats, i és contrari als corrents m o

d em s d ’ or ganització del treball, els quals són que cada dia dism inueixi la jornada de treball. 

L ’admissió de V augment de fam ilies no solam ent sigiti fica un servei m enys acurat, en perjudi- 

ci del prestigi del metge i  del client, sinó un altre résultat que tam bé hem de tenir present, el 

qual no és altre que el de produir una dism inució del numero de places disponibles, i, per tant, 

augment de metges en atur forçôs amb totes les conseqüències.

Ja tenim  acordada, per V Assem blea, V or ganització i  fundonam ent de la Secció de Partits 

M èdics. Agraim  la confiança demostrada en elegir-nos, i  jo especialm ent com a Président de 

la Secció, i esperem de tots els companys ayuda i  collaboració, perqué en benefici de tots 

anem a treballar.

V ilallonga del Cam p, 1931.


